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тоятелността на съдебната система, създава необходимата гаранция срещу 

н ейното политизирапе и същевременно не лишапа контрол нейното дейст

в и е .  Такъв контрол съществува, допирни точки другите две вл:асти L,Ьществу

ват, да не се повтарям. Освен това механизмът на контрол ще предвиден 

в Закона за устройство на съдебната система, надявам се, даже още се-

га, в настоящото Народно 

н ите устройствени закони.  

·· Призововам всички да подкрепят 

п одкрепям изцяло. 

който сега съществува и който 

ЮРИЙ БОРИСОВ: процедурно предложение искам да направя. 

Всъщност възприемам логиката на министър 

ж е н о  гласуването (неодобрителни възгласи 

отло

бъде отложено r:ласу-

нането, заrцото това, което преди малко беше направено опит л:а се направи: с 

едно гласуване на пифра да се отклонят 40 подписа, които па практика н е  са ко

м ентирали това число. Н ека да се даде възможпоt,·т на парламентарните гру

п и  да обсъдят още веднъж този Н ищо няма да се ако в поне-

делник пнесено отново. 
П РЕДСЕДАТЕЛ Н ИКОЛАЙ ТОДОРОВ: Я наки Стоилов има ду-

м ата. 

Я НАКИ СТОИЛОВ: Аз се съмнявам, че па тази отлагането на въпро-

с а  може да доведе до някакви съществено пови идеи. Защото, ако ние успеем 

да н америм такива разрешения, това може би би означавало, ч е  ние ще създа-

д е м  система, по-ефективна в сравнение с която и да било страна. 

като толкова време пие р азсъждаваме но този въпрос и тъй или иначе от глед -

н а  точк а  на принципите трудно можем па измежду н я колко вариан

та, трябва да с знайно, че вариантите няма да станат попече. Вече е дошло вре

мето н и е  пак да видим в кой вариант предимствата и недостатъците са съот

ветно п овече или по-малко. 

Смя там, че текстът такъв, какъвто е сега в посJ1сдната му редаюцнr и така, 

както той беше гласуван, не заради п роцедурното основание, а защото не про

да се имат предвид ар1)l!\1снтите п о  същес-

твото. нито пък ще твърдя, че в о п а-

санюпа н а  госпожа и на някои колегите, които п оддър

жат другия текст, няма основание. Н и кой от нас няма може откровено да 

или по-скоро определени случаи в 

н"'""''"„." власт като пяло не се допускат политически пристрастия. В някои слу

ч а и  се дела, които не поч и ват па юридическа логика и на 



чрез 

най-после тя 

сис

!Н>.Ш'!\J.m.ж.•v, от политическата власт, 

момента като цяло тя все още не с такава. в .>и.1�и••1.и 

Какви са двата варианта, познати досега в света? Или съдиите да из-

бирани ч рез преки или те да назначавани от 

ламептарните системи. 

У нас никой в момента не поддържа прекия 

дългите години показаха, че съдебната власт е 

подлагано па подобен 

въпреки че наглед той 

тяло, което трудно 

че, ако вземем за пример 

ье,цинепигrе американски щати, ще видим, ч е  там съдиите в м ного случаи се 

пряко. Но забележете господа, в страш:па, където се е стигна.Jю до из

вестно обособяване на политическата от юридическата власт, дори в някои 

случаи не се п редлагат конкуриращи кандидати от различните партии .  За три 

съдийски места често се п редлагат трима кандидати, за да не се конкурират 

партиите по отношение па тази власт. В друп1я случай пък, там, където n пар

ламентарните системи и по-скоро назначението е предоставено н а  

Президента, това е по-скоро един формален акт. 

Аз бих подкрепил сегашния nариант на алинея втора само с едно предло

жение изречение второ, което да съответствува па приетото изречение пър

во: п е  може да откаже назначаването (тук да се добавят дуr.1ите) 

или освобождаването при попторпо направено предложение." 

К аква идеята? Че в рамките на този седемгодишен мандат могат да бъ

дат извърш ен и  някакви нарушения, включително и от ·,·сзи, които оглавяват 

висшата власт. И съвет с органът, който н е  п о  целесъобраз

ност, но когато констатира, че са извършени престъпления или други наруrпе

ния н а  закона, както той п рави предложенията за назначаване, така може да 

направи предложение и за Но нак повтарям, това е освобож

даване само когато има нарушение па закопа, а не по Пог

леднете а.пинся първа, която говори за назначаване и освобожп:аване. Въпреки 

ч е  вла�т да е възможно максимално изолирана от полити

ческата власт, тя все пак не е пласт, която съществува изны1 другите власти. 

контрол дали се спазва законът. Топа е моето п редложение. 

Н ИКОЛАЙ ТОДОРОВ: Има думата госпожа Мариана 
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Христова. 

МАРИАНА ХРИСТОВА: Колеги, бих ви предложила, юю се съгласите, да 

п рогласуваме обстоятелството - дали този текст с тази редакция да не се вър-

н е  в Комисията за изработване на проект за 

с т ова, ro оттегляме. 

Това, което искам да кажа по повод изказването на Янаки Стоилов. Така е, 

прав си, че Висшият съдебен съвет взема мерки. Но членовете на този Висш 

съдебен съвет са и главният прокурор, и председателят па Върховния админис

тративе н  съд, и председателят на Върховния касационен съд. Следователно те 

сами трябва да вземат отношение по собствешпе си нарушения. 

ГЕОРГИ АВРАМОВ: Може да бъде с тайно гласуване. 

АЛЕКСАНДЬР СТАМБОЛИЙ СКИ: председател, дами и госпо-

да народни представители, много моля юристите от тази зала да не малтрети

р а т  останалите (рькоn.11Я.скаиия, възгласи: "Браво!"), това е просто (.'Трашно. Н е  

м оже така д а  продЫIЖава. (Рько11.11Я.скшш.я) И много моля, който ще развива 

тук тезата си, да не продЫIЖава повече от пет минути. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛАЙ ТОДОРОВ: Ние им даваме пет минути, оба

ч е  са м н ого. 

АЛЕКСАНДЪР СТАМБОЛИЙСКИ: Много ви моля, разберете, вече сме 

на трето четене. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ Н ИКОЛАЙ ТОДОРОВ: Бих помолил от Комисията за из

работване на проект за К онституция още вендъж да изкажат ясно становища. 

ДОКЛАДЧИ К  ЛЮБЕН КОРНЕЗОВ: Становището на Комисията за изра

ботване на проект за Конституция сме изразявали многократно - да остане тек

стът на ап.2 така, както е да.цен пред вас. Това е уючнявано, включително и 

д н ес.. (Рькопл.яскаиuя) При това положение, ако госпожа Христова го оттегли, 

въпросът е решен. 

П РЕДСЕДАТЕЛ Н ИКОЛАЙ ТОДОРОВ: Какво предлагате да се гласува? 

Оттегля ли се предложението? 

ГЛАСОВЕ: Оттегля се. 

ДОКЛАДЧИ К  ГИНЬО ГАНЕВ: Ще направя следното съобщение от име

то н а  Комисията за изработване на проект за Конституция. Ние приключихме 

и главата "Съдебна власт". Остава да се види "Местното самоуправление", го

воря с п о-едрото понятие, ''Конституционен съд" и изменението на К онститу

цията - д о  края. 

Комисията има необходимост да работи, за да се подготвят нещата както 

днес. Смятам, че сте доволни от начина, по който работихме. Бяха направени 

и обсъдени изключително много предложения. 



Сто 

оспо1дип председател, нашето предложение е заседание п о  

ao>vПU!JПV заседание да има в понеделник след обяд. Това време ни е не

"���,,,„�,„�. за да може до края на конституциошшя проект да сме анализирали: 

всички направени предложения, за да изкажем точни от наша гледна точка ста

новища, включително по двата текста - ако си спомняте които до този 

момент не сме гласували. Това е около чл.97 от днешното разискване и по един 

текст от главата за правата и свободите па гражданите. Такова е нашето пред

ложение. 

ПРЕДСЕдАТЕЛ НИКОЛАЙ ТОДОРОВ: Закривам заседанието. (Звьии) 

(Закрито в 20 ч, и 05 м.) 

ПРЕДСЕдАТЕЛ: Ню�олай Тодоров 


